
 

Jednu stavbu jsme dokončili a další začínáme 
 
 V průběhu jarních měsíců probíhala rekonstrukce zdravotního 
střediska, o které jsem vás informoval v předchozích zprávách. Dnes je 
stavba hotová a myslím, že i zdařile provedená, jak je vidět z přiložené 
fotky na přebalu tohoto čísla. Velice zajímavý je pohled do kotelny, kde 
došlo k instalaci nové technologie. Pro oba objekty (mateřskou školu a 
zdravotní středisko) je zde umístěno tepelné plynové čerpadlo ROBUR 
GAHP – GS o tepelném výkonu 38 kW, které využívá přijaté teplo                      
ze 2 hloubkových vrtů 110 m hlubokých. Teplo vyrobené v tepelném 
čerpadle je akumulováno v akumulační nádrži REGULUS PS 300, která 
je spojena s jedním plynovým kotlem pro případ větších mrazů. 

Touto investicí, která je podpořena z prostředků EU v rámci 
Operačního programu Životní prostředí dojde k významné úspoře 
zemního plynu při vytápění obou objektů. 

Věřím, že i uživatelé těchto prostor budou spokojeni a doufám, že 
nám všem pak upravený vzhled nemovitostí přispěje k příjemnému 
pohledu na objekt. 
 

Jak jsem uvedl v nadpisu článku „a další začínáme“ mám na 
mysli, že hned po oslavách 100 let školy se u naší největší budovy opět 
objeví lešení.   

Na loňskou secesní fasádu na průčelí školy, za kterou mimo jiné 
získala firma pana Ing. Hynka cenu ředitele společnosti „Fasáda roku 
2013“ – viz odkaz na www.doudleby.cz, naváže již fasáda jednoduchá se 
zateplením. Zakázku ve výběrovém řízení získala firma STATING s.r.o. 
z Kostelce nad Orlicí. Dílo by mělo být hotovo do konce října a celkové 
náklady představují částku 1 415 tis. Kč. Tím se zakryje nevzhledné 
cihlové zdivo a pohled na školu bude příjemnější i z této strany. 

Další stavbou v těsném sousedství školy je rekonstrukce povrchu 
ulice Na Benátkách. Po položení kabelů NN, rekonstrukci vodovodu a 
kanalizace v předchozích letech chceme do konce prázdnin dokončit 
novou asfaltovou komunikaci. V provedeném výběrovém řízení nám 
nejlepší cenu nabídla firma STRABAG a.s. Cena díla by měla být více 
než 600 tis. Kč. 



Věřím, že s realizací této investice budou spokojení hlavně občané 
bydlící v této části - nebudou již muset chodit domů kalužemi a blátem. 

Moje dnešní poslední zmínka o investičních akcích se týká 
přípravy území pro výstavbu 16 RD. Zanedlouho se zakousne těžká 
technika do pole v proluce mezi Doudlebami a „Slovenskem“. Pod 
povrch nové ulice, která tam vznikne, se budou ukládat inženýrské sítě 
(vodovod, kanalizace, plynovod, veřejné osvětlení a také elektrické 
rozvody). Území je rozděleno na 16 nových parcel pro rodinné domy. Na 
úřední desce je vyvěšena informace – nabídka k prodeji. Cena za 1 m2 
připravené parcely je stanovena zastupitelstvem městyse na 595,- Kč. 
Bližší informace případným zájemcům sdělíme na úřadu městyse. 

Závěrem mi dovolte popřát vám příjemné - snad už i letní - dny. 
Těším se s vámi na již tradiční Vítání léta, na jehož 5. ročník vás 

co nejsrdečněji zvu. 
Jiří Kaplan, starosta městyse 

 
 
Číslo speciálního povodňového konta 
 

Obracíme se na vás v souvislosti s ničivými povodněmi, které 
zasáhly začátkem června podhorské oblasti našeho kraje.  

Stále máme na paměti události, které se nás dotkly v roce 2002.  
Dodnes jsme všichni vděčni za pomoc, která nám byla poskytnuta            
i přestože škody po velké vodě nás nezasáhly ani zdaleka tolik, jako 
některé obce v našem kraji dnes.  

Proto vás chceme upozornit na veřejnou sbírku 
Královéhradeckého kraje, kam mohou přispívat podnikatelé i občané        
a která je určena pro obce v Podkrkonoší.  

Speciální číslo povodňového konta: 107-5068790267/0100. 
 

----------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Místní knihovna 
 

 Pro příznivce slova čteného nahlas a milovníky knížek vůbec bylo 
vymyšleno POČTENÍČKO. 

V pořadí druhé se uskuteční v knihovně v úterý 25. června od 16 hodin.  
Jste srdečně zváni na zhruba hodinové přátelské setkání nad knížkami 
s těmi, kteří mají chuť si něco poslechnout nebo se sami zapojit do čtení, 
sdílet s ostatními něco zajímavého či povznášejícího, a nebo se prostě 
pobavit. Bude připravena četba pro děti i dospělé a můžete přinést            
i knížku vlastní… 
 

 
 

  Od dubna si můžete v knihovně nejen prohlédnout obrazy, grafiky 
a dřevěné objekty výtvarníků Karla a Jana Martincových, Josefa 
Benedikta, Jana Holce a Miroslava Malého, tedy členů výtvarné skupiny 
Gama. Vernisáž v dubnu se vydařila, proto se znovu všichni v naší 
knihovně sejdou se svými příznivci, aby výstavu uzavřeli. Jste zváni na 
setkání, jež obohatí svým zpěvem za doprovodu dvou kytaristů dcera 
Jana Holce, Kateřina Nermuťová. 

Slavnostní zakončení výstavy v úterý 18. června v 16 hodin 
 

 Další výstavou v knihovně budou Rozmarné nálady Josefa 
Václava Klimta, většině z nás dobře známého doudlebského malíře. 
Vernisáž proběhne v rámci Vítání léta 2013 v sobotu 22. června v 13.30 
hodin, více informací na obálce zpravodaje. 

 
Půjčovní doba o prázdninách bude tradičně omezena na jeden den 
v týdnu:                      středa     9 - 12    13 - 17.30  

 
Helena Hájková, knihovnice 

 



Církev československá husitská, místní obec Doudleby nad Orlicí,  
Bohoslužby každou 1. a 3. neděli v měsíci v 10 hodin  
Bohoslužby v červnu:  16. 6. v 10 hodin (pobožnost P. Šenková)  
Duchovní péče o děti – úterý v 13,30 hodin 
Bohoslužby o prázdninách: 
 v červenci:   7. 7. v 10 hodin se vzpomínkou na Mistra Jana Husa 
                    21. 7. v 10 hodin 
 v srpnu:        4. 8. v 10 hodin 
          18. 8. v 10 hodin 
V sobotu 18. 5. byl uveden v úřad nový královéhradecký biskup církve 
Mgr. Pavel Pechanec (dosavadní farář v Českém Dubu, 42 let).  
----------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
30 let Klubu důchodců Doudleby nad Orlicí 
 

KD oslavil v Leně 
v dubnu letošního roku 30 let od 
svého založení. Schůze se 
zúčastnili: starosta městyse pan   
J. Kaplan, účetní městyse paní 
Ing. E. Zimčíková, předsedkyně 
Rady seniorů Královehradeckého 
kraje paní Ing. R. Ryglová, 
zástupci doudlebských 
dobrovolných hasičů, zástupci 
sousedních KD – Kostelec nad Orlicí, Borohrádek, Týniště nad Orlicí, 
Třebechovice pod Orebem a České Meziříčí. Slavnostní schůzi zahájili 
kulturním programem žáci místní základní školy pod vedením paní 
učitelky Mgr. K. Čižinské. Program obohatil svým vystoupením 
„Floriteam“, který pro nepřítomnost vedoucí paní  J. Floriánové úspěšně 
řídila paní V.  Lacinová. Od 14:00 do 18:00 hod. nám k poslechu i k tanci 
velmi pěkně hrál na klávesy pan Josef Krejča z Opočna.  

Zprávu o činnosti přednesla paní M. Kopsová, která uvedla, že 
základem činnosti jsou pravidelná odpolední úterní a čtvrteční setkávání 
v klubové místnosti, při kterých se nás průměrně schází kolem dvaceti. 

Přitom se společně pobavíme, probereme události i dění v naší obci         
a navzájem se informujeme o problémech našeho seniorského života. 
K pohodovému průběhu si občas přehrajeme naše oblíbené písničky, 
zpravidla dechovky, které si i zazpíváme. Již mnoho let nám jedenkrát 
měsíčně promítá a komentuje videozáznamy ze svých soukromých 
poznávacích zájezdů pan Doc. Kaplan a my jeho zásluhou poznáváme 
země, které jsme sami nenavštívili.  Velký úspěch měl autobusový zájezd 
do Broumova, kde jsme si prohlédli klášter Benediktýnů, ve které je 
umístěna unikátní kopie „Turínského plátna“. V podzemí kláštera jsme 
navštívili kryptu se 34 mumiemi, pocházejících z krypty farního kostela 
sv. Prokopa ve Vamberku.  Podívali jsme se také do Ratibořic a zúčastnili 
se prohlídky zámku. Další zájezd se uskutečnil na zámek Hrádek u 
Nechanic. Velmi se všem líbila společná projížďka výletní lodi Arnošt 
z Pardubic po Labi až ke Kunětické hoře a zpět. Předposlední zájezd byl 
do Polska, kdy po krátké prohlídce lázní Kudowa Zdroj, jsme také 
k nákupu využili polskou tržnici. Posledního autobusového zájezdu 
Klubů důchodců Podorlicka na „Veselý kopec“ se zúčastnili zástupci KD 
Doudleby nad Orlicí, Rychnov nad Kněžnou, Kostelec nad Orlicí, 
Častolovice, Týniště nad Orlicí a Třebechovice pod Orebem. Tuto akci 
zorganizoval KD Doudleby nad Orlicí a úhradu nákladů zajistil 
Královehradecký kraj. 

S rokem 2012 jsme se rozloučili v Leně koncertem kapely zvané 
KAPKA, reprezentované panem P. Šimáčkem a paní D. Sokolovou 
z Chocně, kteří pravidelně 
vystupují na TV ŠLÁGR. 
Veškeré naše aktivity klubu od 
jeho založení až po současnost 
jsou dokumentovány v pěti 
kronikách a jsou doplněny 
fotografiemi. Máme také několik 
videokazet a CD-ROM. Při jejich 
přehrávání se vracíme ve 
vzpomínkách ke všemu 
hezkému, co jsme společně 
prožili. Domníváme se, že činnost našeho klubu je bohatá. Umožňuje 
nám to mimo jiné i městys, který nás finančně podporuje a za to 



děkujeme panu starostovi městyse a členům zastupitelstva. Děkujeme 
také za sponzorské dary, které nám poskytly firmy Charvát a.s., Tercie, 
Jast s.r.o. a Hovorka - lana a řetězy. Dík patří také panu Doc. Kaplanovi, 
Floriteamu a základní škole. V Klubu důchodců prožíváme příjemné stáří 
a věříme, že se nám práce pro seniory bude dařit i v příštích letech.   

               
Za Klub důchodců M. Kopsová 

----------------------------------------------------------------------------------------- 
                                                   

 

Hasiči v Doudlebách nad Orlicí 
 

 V roce 1982 dne 12. ledna v 18,30 hod. zahořel 
zazděný trám v komíně v hotelu U Nádraží. Dne 30. 

března pět členů sboru hledalo na gumovém člunu malé dítě, které spadlo 
v Doudlebách do Orlice. Dne  29. května byla pořádána na oslavu 50 let 
doudlebské stávky okrsková soutěž. Náš sbor byl při požárním útoku 
diskvalifikován. Chyběla jedna hadice. Takže ostuda. Družstvo na štafetu 
již nenastoupilo. Dne 11. listopadu byl proveden zásah v ubytovně 
pracujících n.p. Perla Doudleby nad Orlicí. Oheň vznikl na přívodním 
kabelu ke stolní lampě.  
Za hospodářku byla zvolena Anna Kuřová. 
 V roce 1983 dne 22. dubna se  mezi obcemi Doudleby nad Orlicí               
a Lupenice strhla průtrž mračen. Pršet počalo v 16,00 hodin a nepřetržitě 
pokračovalo do 17,30 hodin. Tisíce hektolitrů spadlé vody se změnily 
v řeky, které s sebou braly trávu i s drny. Voda hnala podél Bažantnice, 
Pupsovým dolíkem, přes státní silnici na křižovatku, kde se srazila 
s řekou vody, která se hnala od rybníka v Řištích, údolím mezi 
Sokolovým statkem a domem Václava Prachaře. Proud vody se přidal 
ještě na silnici od Kostelce nad Orlicí, takže od křižovatky tekla již řeka, 
ve které silnice ani chodníky nebyly vidět, přelévala se přes most do 
náhonu a zatopila stavení Libora Krska do výše 30 cm. Byly zatopeny 
sklepy na nádraží a v prodejně „Jednoty“. V požární zbrojnici bylo 20 
cm. Nejhůře byla postižena chalupa čp. 10. Voda v chalupě dosahovala 
výše přes jeden metr a 83 letá majitelka Marie Trojanová musela být ze 
stavení vynesena. Po opadnutí vody na nás čekala nejhorší práce. Nastalo 
čerpání vody v celé řadě sklepů a uklízení bahna z ulic po celých 
Doudlebách. (Čerpáno z kroniky Doudleb nad Orlicí) 

 U příležitosti 100 let založení sboru v Záměli, byla 28. května 
pořádána okrsková soutěž, při které jsme byli až na desátém místě. 
 V roce 1984 nastaly ve výboru sboru změny. 19. listopadu 
odstoupil Josef Mazura, velitelem se stává Petr Prouza, materiálně 
technickým referentem je Bohumil Dubský a kroužek mládeže vedou 
Regina Prouzová a Květa Dubská. Dne 2. června při oslavách 100 let 
založení požárního sboru v Potštejně proběhla okrsková soutěž. V roce 
1984 udělil Krajský výbor svazu požární ochrany v Hradci Králové 
našemu sboru medaili „Za zásluhy“. 
 V roce 1985 dne 31. ledna zasahoval sbor při požáru Hlaváčkovy 
kůlny v Příkazích. V březnu pak jsou jako každoročně prováděny 
preventivní prohlídky domů v Doudlebách nad Orlicí. Okrsková soutěž se 
konala 25. května v Potštejně, kde jsme obsadili čtvrté místo. 
 Dne 3. září byli seznámeni členové rady MNV s kritickým stavem 
místního požárního sboru s tím, že není pojízdné auto, neboť neobstálo na 
technické prohlídce a byl mu odebrán technický průkaz. Stříkačka PS 12 
je mimo provoz a v dezolátním stavu je i stříkačka PS 8. Zbrojnice je již 
nevyhovující. Dne 4. října pět našich členů složilo zkoušky na odznak 
„Vzorný požárník III. st.“. 26. října byla pořádána Výroční členská 
schůze. Starý výbor se vzdal funkcí s tím, že nebyl zájem ze strany MNV 
řešit problémy požární ochrany v obci a nový výbor připraven nebyl. 
Všichni členové byli „otrávení“ a vypadalo to, že se sbor v Doudlebách 
nad Orlicí rozpadne. Proto byla schůze nakonec hodnocena jako členská. 
Opakovaná výroční členská schůze se konala 15. listopadu. Byl sestaven 
nový výbor na rok 1986 - 1987 a po řadě jednání našel národní výbor 
řešení. Bezplatným převodem dne 27. listopadu byl získán od MNV 
Trnov skříňový automobil „Tatra 805“.  
 V roce 1986 dne 15. března probíhal zásah na hořícím smetišti na 
Skalce. Dne 31. května byla pořádána v Kostelci nad Orlicí soutěž 
mladých požárníků „Plamen“, kde naše mládež obsadila 8. místo. Dne    
7. června proběhlo k oslavám MDD na Bělisku ukázkové cvičení 
mladých požárníků. Dne 6. srpna se vznítily samozápalem brikety 
v uhelných skladech a 12. srpna vznikl samozápal uhlí v prodejně 
Jednoty. Dne 21. srpna jsme konečně od OS Požární ochrany obdrželi 
starší požární vozidlo „Avia DVS 12“. Stávající auto „Tatra 805“ bylo 
předáno do ZO SPO Vrbice a stříkačka PS 8 byla předána do ZO SPO 


